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Lietame z Moskvy

Jaime už rok pracuje v samom
centre Ruska. Po intenzívnom
kurze ruštiny si tento rodák zo
španielskeho Leonu už dokáže
poradiť, dokonca aj keď je 30
stupňov pod nulou. Apoštolsky
spolupracuje s Opus Dei, ktorá
Cirkvi v Rusku pomáha už 8
rokov. Je tu mizivé percento
katolíkov, aj keď sú ,,veľmi
otvorení nadprirodzenu“.

02.12.2015

Jaime Falcó žije v Moskve



Má 38 rokov. Pochádza z Leonu. Je
synom vojaka a ľahko sa pohybuje po
svete. Valladolid, Santander, Rím. A
momentálne posledná zastávka –
Moskva. Keď to takto vykladá, ako
keby cestoval metrom.

Má titul MBA, skúsenosti v
poradenstve a školstve. Hovorí
španielsky, trochu taliansky a po
intenzívnom kurze dosť rusky.

Medzi 15º a 30º Celzia pod nulou

Život v Moskve je plný novôt, je to
logické. Sneh je bez prestania, od
novembra do apríla. Priemerná
teplota je 15 stupňov, ale často je aj
30 stupňov. Pod nulou. Ale teplota o
jeho živote nerozhoduje. ,,Človek si
zvykne na všetko. Myslel som si, že
bude ťažšie aklimatizovať sa.“

Dielo v Moskve a zázraky existujú

Apoštolská práca Diela v Rusku sa
začala pred 8 rokmi. ,,Mám dobrý



pocit, že som jeden z prvých členov
Opus Dei, ktorí pracujú v tejto
krajine po páde Berlínskeho múra,
kde bolo nemysliteľné, aby katolícka
organizácia uskutočňovala svoju
apoštolskú prácu. Ale zázraky
existujú. A tak sme tu.“

Rusko. Konkrétne Moskva. Jaime tu
žije, v študentskom centre. Je ich 15,
6 rôznych národností.

Z Moskvy ,,často cestujeme do
Petrohradu, kde je dosť veľká
skupina ľudí, ktorí sa zúčastňujú na
duchovných formačných
prostriedkoch“. Plus dvaja kňazi
Kňazskej spoločnosti svätého Kríža v
Puškine (25 km od Petrohradu), ktorí
už roky intenzívne pracujú vo
farnosti. A Kyjev. Raz mesačne.

Moskva – bez Wikipédie

Jaime má prehľad o teréne. ,,Moskva
má temer 15 miliónov obyvateľov. Je
to prekvapivo multikultúrne mesto.



Nečakal som to. Prekvapilo ma to.
Mnoho ľudí na ulici. Mnoho ľudí v
dopravných prostriedkoch. Mnoho
ľudí. Priemerný občan je zdvorilý a
vzdelaný. Skôr vážny, s nostalgickým
nádychom, ktorý poznáme z ruských
románov“. Bezprostredné správanie,
viac, než len priateľské.

Rusi sa navracajú k Bohu

Toto je štatistika: ,,percento katolíkov
v Moskve je minimálne“. Je to ale
potrebné zasadiť do kontextu: ,,Pred
komunizmom bolo Rusko prevažne
pravoslávne. Teraz sa ľudia vracajú k
Bohu a je normálne, že sa vracajú k
predchádzajúcej praxi. Je tu veľký
smäd a hlad po Bohu a prichádza
tiež, úplne normálne, do Katolíckej
cirkvi.“

,,Väčšina mojich priateľov a ľudí,
ktorí dochádzajú do centra Diela, je
teoreticky pravoslávna. V praxi nie
sú rozdiely až také veľké.“



,,Mám pravoslávneho priateľa, ktorý
na základe nášho priateľstva a po
tom, čo spoznal ducha Diela, bol
prijatý do Katolíckej cirkvi. Pri tom
obrade urobil vyznanie viery, oženil
sa a pokrstil svoje dve deti. Je to už
niekoľko mesiacov, čo hovorím
trochu po rusky! S ďalšími priateľmi
sa dorozumievam po anglicky. Ale
mojím plánom je dorozumieť sa po
rusky na sto percent.“

Postupne. Prirodzene. Jedno za
druhým.

Na univerzite. V práci. V živote. Tu,
vo všednej Moskve, sa ľudia
zoznamujú s ľuďmi z Opus Dei a s
Opus Dei. Jedna aktivita, ktorá by
mala pomôcť mnohým ľuďom, sú
kurzy zamerané na rodinu. To
oceňujú mladí manželia, ktorí sa učia
prekonávať ťažkosti života pod
jednou strechou. Je to nástroj pokoja.
Pre tých, ktorí sa hádajú, sú tieto
kurzy akousi zbraňou. Ale zbraňou



na záchranu ich manželstva. Príbehy
tých, ktorí sa milujú.

Rodina je už na tom lepšie. Vďaka

V dôsledku éry komunizmu je mnoho
ľudí bez rodiny. Niektorí temer
nepoznali svojich rodičov, pretože
štát si vzal na starosť ich celkovú
výchovu v špeciálnych školách. Ani
vnucovaný ateizmus neprispieval k
duchovnosti, ktorá by podporovala
manželstvo. „ Dnes sa celá táto
situácia mení. Vládne inštitúcie, s
istou dávkou unáhlenosti, sa vracajú
späť. ,,Je samozrejmé, že stabilita
rodiny sa odráža v stabilite
spoločnosti a toto táto krajina
potrebuje.“

,,Veľmi možno pozorovať snahu
udržovať vysokú úroveň verejnej
morálky. Štýl západného života,
ktorému často morálne hodnoty
chýbajú, nie je pre ruský ľud vzorom.
A to je prekvapivé.



Kultúra

V Moskve je 500 divadiel. Jedno vedľa
druhého. Mnohé z aktivít, ktoré
organizuje rezidencia, v ktorej Jaime
býva, má veľa spoločného s kultúrou
a jej rozmanitosťou. A tiež s kultúrou
solidárnosti: ,,každý týždeň chodíme
na stanicu a nosíme tam teplú kávu a
sušienky pre chudobných, ktorí sa
tam potĺkajú.“

Svätý Josemaría v Rusku

,,Za niekoľko desiatok rokov sa k
mnohým Rusom dostali knihy
svätého Josemaríu. je normálne, že v
niektorých mestách nájdete v
katolíckych kostoloch informačné
brožúrky o zakladateľovi Opus Dei,
alebo jeho modtlitbové kartičky.
Každý rok 26. júna, keď Katolícka
cirkev slávi jeho sviatok, sa slávi
svätá omša v katedrálach Moskvy,
Petrohradu a v Puškine. A od tohto
roku aj v Kyjeve.“



Post skriptum

Jaime pracuje v Nadácii Svätej rodiny
a súčasne realizuje projekt
obchodnej školy. Túto profesionálnu
aktivitu spája s postojom, ktorý sa dá
vyjadriť nasledovne: ,,Je mnoho
miliónov ľudí, s ktorými je treba
hovoriť o Bohu. Ruský človek je
nadprirodzenu otvorený.“

Jedno za druhým. Postupne.
Prirodzene. A aj v Rusku.
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